
Protokół nr 24/2016  
XXIV sesji Rady Osiedla Krzyżowniki - Smochowice  

z 5 lipca 2016 r. 
 
Punkt 1: Otwarcie sesji, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący rady, pan Przemysław Polcyn otworzył sesję, stwierdził  kworum, przedstawił 
porządek obrad (załącznik nr 1 - lista obecności, porządek obrad – załącznik nr 2). Zaproponował 
odstąpienie od procedowania pkt 13 i przełożenie na sesję w dniu 2 sierpnia. Przewodniczący 
rady zaproponował dodać do po pkt 13 pkt 13a o treści: Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia 
przedstawiciela w pracach koalicji północno-zachodnich miasta Poznania po pkt 13a dodać pkt 
13b o treści: projekt uchwały w sprawie wniosku do MPU o wywołanie planu zagospodarowania 
przestrzennego dla obszaru obejmującego część nieruchomości obręb 22, ark. 21 działka 14  po 
pkt 13b dodać pkt 13c o treści: Projekt uchwały w sprawie wniosku do Prezydenta miasta o 
poprawę warunków komunikacyjnych północno – zachodniej części miasta oraz sprzeciwu 
budowy bezkolizyjnego przejazdu przez tory kolejowe na ul. Sucholeskiej.  Przewodniczący rady 
poddał pod głosowanie proponowaną zmianę porządku obrad. 
Rada przystąpiła do głosowania. 
Głosowało 12 radnych 
Za   12 
Przeciw  0 
Wstrzymało się 0 
 
Punkt 2: Oświadczenia 
Nikt z obecnych nie złożył oświadczenia. 
 
Punkt 3:  Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania planowanego przez Miasto zbycia 
nieruchomości miejskiej położonej w rejonie ul. Santockiej. 
Przewodniczący rady, pan Przemysław Polcyn przedstawił krótką prezentację jednocześnie 
omawiając temat. Następnie odczytał treść projektu uchwały.  
Rada przystąpiła do głosowania  
Głosowało 12 radnych 
Za   12 
Przeciw  0 
Wstrzymało się 0 
Uchwała nr XXIV/135/VII/2016 (załącznik nr 3) 
 
 O godz. 18.15 na sesję przybył radny Marek Leśniak 
 
Punkt 4: Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania planowanego przez Miasto zbycia 
nieruchomości miejskiej położonej przy ul. Chodzieskiej. 
Przewodniczący rady, pan Przemysław Polcyn zapoznał obecnych z treścią pisma z Wydziału 
Gospodarki Nieruchomościami wraz z załącznikami (pismo ZDM) oraz przypomniał iż, rada na 
sesji 1 marca br. podjęła uchwałę  negatywnie opiniującą  zbycie omawianej nieruchomości. 
Zapytał czy rada podtrzymuje swoją opinie z poprzedniej uchwały. Radni stwierdzili, iż w 
świetle pisma ZDM uzasadnienie do podjętej, w marcu, uchwały jest bezzasadne.  
Przewodniczący rady, pan Przemysław Polcyn odczytał treść projektu uchwały.  
Rada przystąpiła do głosowania.  



Głosowało 13 radnych 
 
Za   12    
Przeciw  0 
Wstrzymało się 1 
Uchwała nr XXIV/136/VII/2016 (załącznik nr 4) 
 
Punkt 5: Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania planowanego przez Miasto zbycia 
nieruchomości miejskiej położonej w rejonie Jeziora Kierskiego w trybie przetargu 
nieograniczonego. 
Przewodniczący rady, pan Przemysław Polcyn przedstawił krótką prezentację skazując 
omawiany teren, jednocześnie omawiając temat. Radny Marek Leśniak poinformował, iż na 
omawianej działce mieścił się kiedyś Camping. Przewodniczący rady, pan Przemysław Polcyn 
poinformował obecnych, że rada poprzedniej kadencji podejmowała uchwałę negatywnie 
opiniującą zbycie nieruchomości. W uzasadnieniu do uchwały poprzednia rada umieściła 4 
punkty z których 3 już są nieaktualne.  W czwartym pkt rada zasugerowała przekazanie 
nieruchomości do POSiR. Radny Marek Leśniak przypomniał, że przekazanie nieruchomości do 
POSiR różnie się kończyło. Radny Robert Radecki stwierdził, że poprzednia rada zaopiniowała 
negatywnie sprzedaż tej działki miedzy innymi ze względu na Stowarzyszenie, które było 
zainteresowane jej przejęciem. Radny Andrzej Dłutkowski zaproponował aby podjąć uchwałę w 
dniu dzisiejszym. Na tym terenie jest uchwalony plan zagospodarowania z przeznaczeniem na 
teren sportu i rekreacji. Miasto chce zbyć działkę w trybie przetargu ustnego nieograniczonego to 
miasto winno pilnować, aby zapisy mpzp były przestrzegane.  
Przewodniczący rady odczytał treść projektu uchwały.  
Rada przystąpiła do głosowania. 
Głosowało 13 radnych 
Za   12 
Przeciw  0 
Wstrzymało się 1 
Uchwała nr XXIV/137/VII/2016 (załącznik nr 5) 
 
Punkt 6: Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu zarządzenia Prezydenta Miasta 
Poznania „w sprawie organizacji konkursu na dofinansowanie zadań inwestycyjnych jednostek 
pomocniczych Miasta” o treści przedstawionej w piśmie Dyrektora WWJPM z dnia 6 czerwca 
2016 roku. 
Przewodniczący rady, pan Przemysław Polcyn odczytał treść projektu uchwały wraz z 
uzasadnieniem. Następnie pokrótce przedstawił  swoje wątpliwości co do niektórych zapisów 
projektu zarządzenia np. przygotowanie pełnej dokumentacji załączonej do wniosku, wybór 
przedstawicieli rad do komisji grantowej czy podział grantów na „duże” i „małe”. 
Przewodniczący rady stwierdził, że rada może zaopiniować projekt zarządzenia pozytywnie 
wnosząc uwagi. Takie rozwiązanie poparł radny Andrzej Dłutkowki. Radna Hanna Górzna-
Kamińska stwierdziła, że jeśli rada zaopiniuje projekt pozytywnie wnosząc uwagi to uwagi te 
mogą zostać niezauważone.   
Przewodniczący rady, pan Przemysław Polcyn ponownie odczytał treść projektu uchwały. Radny 
Robert Błoszyk zaproponował negatywna opinia dotyczyła tylko wymienionych w par. 2 
punktów projektu zarządzenia. Przedstawiciel WJPM przypomniał, że rada opiniuje cały projekt 



zarządzenia a nie poszczególne punkty. Wobec tego rada może zaopiniować projekt pozytywnie 
wnosząc uwagi do wymienionych punktów.   
Rada przystąpiła do głosowania.  
Głosowało 13 radnych. 
Za   13    
Przeciw  0 
Wstrzymało się 0 
Uchwała nr XXIV/138/VII/2016 (załącznik nr 6) 
 
Punkt 7: Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Osiedla do konkursu na dofinansowanie 
zadań inwestycyjnych osiedli na 2017 rok. 
Przewodniczący rady, pan Przemysław Polcyn odczytał projekt uchwały. Następnie oddał głos 
radnej Dorocie Matkowskiej, która w skrócie  poinformowała na czym miałaby polegać 
rewitalizacja terenu między innymi zmiana organizacji ruchu, budowa nowych miejsc 
postojowych, zagospodarowanie skweru. Radny Marek Leśniak zapytał czy jest jakaś inna 
propozycja zgłoszenia wniosku grantowego ? Zaproponował rozważenie propozycji zmiany 
organizacji ruchu drogowego wokół szkoły. Radni podjęli dyskusję stwierdzając, iż druga 
propozycja pochłonie zdecydowanie większe środki niż 250.000,00 zł. Radna Hanna Górzna-
kamińska zaproponowała, aby rada przygotowała koncepcję organizacji ruchu, skonsultowała to 
z mieszkańcami i szkołą i złożyła taki wniosek w następnej edycji konkursu. Radna Elżbieta 
Węgrzynowicz stwierdziła, że może ze względu na zmianę zarządzenia grantowego, która nastąpi 
najprawdopodobniej w przyszłym roku, warto by zastanowić się czy nie złożyć wniosku 
dotyczącego zmiany organizacji ruchu przy szkole. Radny Robert Sekulski, stwierdził, że 
większe szanse na zdobycie grantu będzie miała pierwsza propozycja.  
Przewodniczący rady, pan Przemysław Polcyn odczytał treść projektu uchwały.  
Rada przystąpiła do głosowania. 
Głosowało 13 radnych. 
Za   13    
Przeciw  0 
Wstrzymało się 0 
Uchwała nr XXIV/139/VII/2016 (załącznik nr 7) 
 
Punkt 8: Projekt uchwały w sprawie wdrożenia organizacji ruchu na ul. Człuchowskiej zgodnie 
z projektem strefy ruchu uspokojonego na Osiedlu Krzyżowniki – Smochowice. 
Przewodniczący rady, pan Przemysław Polcyn poinformował, że jest to kontynuacja zadania 
realizowanego przez radę poprzedniej kadencji. Następnie odczytał treść projektu uchwały wraz 
z uzasadnieniem.  
Rada  przystąpiła do głosowania. 
Głosowało13 radnych. 
Za   13 
Przeciw  0 
Wstrzymało się 0 
Uchwała nr XXIV/140/VII/2016 (załącznik nr 8)  
 
Punkt 9: Projekt uchwały w sprawie wniosku o przeprowadzenie wstępnej analizy poprawy 
bezpieczeństwa na wiadukcie ul. Santocka. 



Przewodniczący rady, pan Przemysław Polcyn odczytał treść projektu uchwały wraz z 
uzasadnieniem. Następnie oddał głos radnemu, Witoldowi Puchalskiemu, który stwierdził, że jest 
to pierwsza rzecz, która rada musi wykonać, aby zacząć dalej działać. Trzeba zebrać wszystkie 
dane do powstania koncepcji rozwiązującej problem bezpieczeństwa na wiadukcie.  
Rada przystąpiła do głosowania. 
Głosowało 13 radnych. 
Za   13 
Przeciw  0 
Wstrzymało się 0 
Uchwała nr XXIV/141/VII/2016 (załącznik nr 9) 
 
Przewodniczący rady, pan Przemysław Polcyn ogłosił 10 min. przerwę w obradach do godz. 
19.35. 
O godz. 19.35 przewodniczący rady, pan Przemysław Polcyn wznowił obrady.     
 
Punkt 10:  Projekt uchwały w sprawie wystąpienia do Rady Miasta o dodanie punktu w Statucie 
Osiedla Krzyżowniki-Smochowice. 
Przewodniczący rady, pan Przemysław Polcyn odczytał treść projektu uchwały wraz z 
uzasadnieniem. Następnie stwierdził, że ze względu nad trwającymi pracami nad 
wprowadzeniem nowych Statutów Osiedli  jest to dobry moment na wprowadzenie zmian w 
Statucie Osiedla.  Daje nam to możliwość powołania Rady Seniorów, która działałaby przy 
Radzie Osiedla. Radny Robert Błoszyk zwrócił się z pytaniem jakie kompetencje miałaby rada 
seniorów? W odpowiedzi Przewodniczący rady poinformował, że opiniodawczy przy czym jeśli 
taki zapis pojawi się w statucie osiedla to rada tworzy regulamin, statut, wybór członków i 
wszystkie formalne sprawy z tą rada związane. Zaproponował zwrócenie się do Rady seniorów 
przy Radzie Miasta o opinię.    
Rada przystąpiła do głosowania. 
Głosowało 13 radnych. 
Za   12 
Przeciw  0 
Wstrzymało się 1 
Uchwała nr XXIV/142/VII/2016 (załącznik nr 10) 
 
Punkt 11: Projekt uchwały w sprawie wystąpienia do WGN o bieżące informowanie Osiedla o 
aktualnej sytuacji terenowo - prawnej dotyczącej działki obręb 22, arkusz: 12, działka: 108/29 na 
której mieści się obiekt sportowo-rekreacyjny. 
Przewodniczący rady, pan Przemysław Polcyn odczytał treść projektu uchwały wraz z 
uzasadnieniem.  
Rada przystąpiła do głosowania. 
Głosowało 13 radnych. 
Za   13 
Przeciw  0 
Wstrzymało się 0 
Uchwała nr XXIV/143/VII/2016 (załącznik nr 11) 
 
Punkt 12: Projekt uchwały w sprawie zmian w planie wydatków Osiedla. 



Przewodniczący rady, pan Przemysław Polcyn odczytał treść projektu uchwały wraz z 
uzasadnieniem.  
Rada przystąpiła do głosowania. 
Głosowało 13 radnych. 
Za   13 
Przeciw  0    
Wstrzymał się  0    
Uchwała nr XXIV/144/VII/2016 (załącznik nr 12) 
 
Punkt 13: Projekt uchwały w sprawie projektu planu wydatków na 2017 r. 
Rada odstąpiła od procedowania.  
 
Punkt 13a: Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela w pracach koalicji 
północno-zachodnich miasta Poznania. 
Przewodniczący rady, pan Przemysław Polcyn odczytał treść projektu uchwały wraz z 
uzasadnieniem.  
Rada przystąpiła do głosowania. 
Głosowało 13 radnych. 
Za   13 
Przeciw  0 
Wstrzymało się 0 
Uchwała nr XXIV/145/VII/2016 (załącznik nr 13) 
 
Punkt 13b: Projekt uchwały w sprawie wniosku do MPU o wywołanie planu zagospodarowania 
przestrzennego dla obszaru obejmującego część nieruchomości obręb 22, ark. 21 działka 14. 
Przewodniczący rady, pan Przemysław Polcyn odczytał treść projektu uchwały wraz z 
uzasadnieniem. Następnie przybliżył obecnym temat. Sprawa toczy się już od lat.  
Rada przystąpiła do głosowania. 
Głosowało 13 radnych. 
Za   12 
Przeciw  1 
Wstrzymało się 0 
Uchwała nr XXIV/146/VII/2016 (załącznik nr 14) 
 
Punkt 13c: Projekt uchwały w sprawie wniosku do Prezydenta miasta o poprawę warunków 
komunikacyjnych północno – zachodniej części miasta oraz sprzeciwu budowy bezkolizyjnego 
przejazdu przez tory kolejowe na ul. Sucholeskiej. 
Przewodniczący rady, pan Przemysław Polcyn odczytał treść projektu uchwały wraz z 
uzasadnieniem.  
Rada przystąpiła do głosowania. 
Głosowało 13 radnych. 
Za   13 
Przeciw  0 
Wstrzymało się 0 
Uchwała nr XXIV/147/VII/2016 (załącznik nr 15) 
 
Punkt 14: Informacja Komisji działających przy radzie osiedla. 



Przewodniczący rady, pan Przemysław Polcyn oddał głos radnej Hannie Górznej – Kamińskiej, 
która poinformowała, że spotkanie komisji ochrony środowiska jest zaplanowane na koniec 
sierpnia. Następnie głos zabrał przewodniczący Komisji Oświaty, który poinformował o pracach 
komisji, która przygotowuje się do rajdu, który metę będzie miał w Kiekrzu. Poprosił o 
zgłaszanie pomysłów. W następnej kolejności głos zabrał przewodniczący komisji 
bezpieczeństwa Witold Puchalski, który poinformował o obecności na ostatnim dyżurze patrolu 
Straży Miejskiej. Najprawdopodobniej w lipcu odbędzie się spotkanie z przedstawicielami ZDM. 
Radna Elżbieta Węgrzynowicz zaproponowała zorganizowanie spotkania Komisji Dialogu oraz 
Komisji Planowania.  
 
Punkt 15: Informacje Zespołu redakcyjnego „Nasze Krzyżowniki – Smochowice”. 
Przewodniczący rady, pan Przemysław Polcyn oddał głos radnej Elżbiecie Węgrzynowicz, która 
poinformowała o kolejnym numerze gazetki, który ukarze się pod koniec września. Przekazała 
również informację o spotkaniu redaktorów naczelnych wydawanych gazetek z Wydawnictwem 
Miejskim stwierdzając, że pomysł przekazania środków do wydawnictwa jest co najmniej 
dziwny. Zresztą pomysł upadł.  
 
Punkt 16: Sprawozdanie Zarządu z wydanych opinii i rozpatrzonych spraw w związku z 
upoważnieniem Zarządu Osiedla wyrażonym w uchwale nr XVII/82/VII/2016 rady osiedla. 
Przedstawiciel WJPM poinformował o wydaniu przez Zarząd uchwały opiniującej. 
 
Punkt 17: Komunikaty, wolne głosy i wnioski. 
Przewodniczący rady, pan Przemysław Polcyn poinformował o zbliżających się spotkaniach 
zaplanowanych na wrzesień. Poprosił o dokumentację fotograficzna z imprez, które już się 
odbyły w ramach obchodów jubileuszu 25 lecia istnienia rady. Następnie oddał głos panu 
Jackowi Nabzdykowi, który poinformował o spotkaniu stowarzyszenia, które odbyło się 28 
czerwca z Prezydentem Miasta, panem Maciejem Wudarskim, dyrektorem ZDM Ireneuszem 
Woźnym. Spotkanie dotyczyło budowy ulicy Łebskiej z ulicami przyległymi. Poprosił o 
wyrażenie zgody na wydzielenie ze środków przeznaczonych przez radę na budowę ulic kwoty 
12.500,00 netto na honorarium dla projektanta. Przewodniczący rady stwierdził, że środki te są 
umieszczone w planie ZDM i nie widzi powodu, aby rada miała podejmować w tej sprawie 
uchwałę. Poprosił radnego Witolda Puchalskiego o pilotowanie sprawy. Następnie głos zabrał 
pan Piotr Sobisiak Przewodniczący Stowarzyszenia Krzyżanka, który zapytał co dzieje się z 
przesłanymi uwagami, które zostały przesłane do komisji. W odpowiedzi radna Hanna Górzna-
Kamińska poinformowała, że na najbliższym spotkaniu komisji przesłane przez stowarzyszenie 
będą omawiane. O terminie spotkania przedstawiciele Stowarzyszenia zostaną poinformowani. 
 
Punkt 18: Zakończenie sesji.    
Przewodniczący rady, pan Przemysław Polcyn zakończył obrady sesji.    
 
Na tym sesję zakończono. 
 
 
Protokółowała 
A. Rabczewska  
 
 


